

高龄转子间骨折患者手术室护理效果分析

秦 姝

贵州省瓮安县中医院 贵州 黔南 550400

【摘要】：目的：探究分析高龄转子间骨折患者手术室护理效果。方法：选取于2020年1月至2022年1月，我收治的高龄转子间骨折患者共70例，作为本次研究对象。根据患者的入院序列数为基础，采用随机数字分组的方式，将70例患者随机分为对照组以及观察组。对照组采用常规护理模式进行干预，观察组采用手术室护理模式进行干预。对比分析对照组以及观察组的护理满意度；手术相关指标；并发症发生率；以及生活质量。结果：经护理干预后，观察组在护理满意度；手术相关指标；并发症发生率；以及生活质量方面明显优于对照组，其中（ $P<0.05$ ），差异具有统计学意义。结论：在对高龄转子间骨折患者进行护理的过程中，采用手术室护理模式进行干预，能够有效提升患者的护理满意度以及生活质量，同时能够显著改善患者的手术相关指标；以及并发症发生率，在实际应用的过程中具有优良的效果。值得进一步的推广与应用。

【关键词】：高龄转子间骨折；手术室护理；手术相关指标；并发症发生率；生活质量；护理满意度

Analysis of Nursing Effect in Operating Room for Elderly Patients with Intertrochanteric Fracture

Shan Qin

Weng'an Hospital of Traditional Chinese Medicine Guizhou Qiannan 550400

Abstract: Objective: To explore and analyze the effect of nursing care in operating room for elderly patients with intertrochanteric fracture. Methods: A total of 70 elderly patients with intertrochanteric fracture who were treated in our hospital from January 2020 to January 2022 were selected as the subjects of this study. Based on the number of admission sequences of patients, 70 patients were randomly divided into control group and observation group by random number grouping. The control group was intervened by conventional nursing mode, while the observation group was intervened by operating room nursing mode. The nursing satisfaction of the control group and the observation group was compared and analyzed; Operation related indexes; Incidence rate of complications; And quality of life. Results: After nursing intervention, the observation group was satisfied with nursing; Operation related indexes; Incidence rate of complications; And the quality of life was significantly better than that of the control group ($P<0.05$), the difference was statistically significant. Conclusion: In the process of nursing elderly patients with intertrochanteric fracture, using the operating room nursing mode to intervene can effectively improve the patient's satisfaction with nursing and quality of life, and can significantly improve the patient's operation related indicators; And the incidence of complications, in the process of practical application has excellent results. It is worthy of further promotion and application.

Keywords: Senile intertrochanteric fractures; Operating room nursing; Operation related indexes; Incidence of complications; Quality of life; Satisfaction with nursing

[1-2]

[3-4]

[5-6]

2020 1 2022 1

70

1 资料与方法

1.1

	2020	1	2022	1
	70			
				70
				35
	18		17	
68-86		73.42 ± 2.10		2-7
	3.42 ± 1.17			
35	22		13	
68-87		73.52 ± 2.13		
2-8		3.58 ± 1.20		
			P	0.05

C X

1.2

1.2.1

1.2.2

1.3 11 11 13
68.57%
15 2 18
94.29% $\chi^2=7.652$ $P=0.006$
3 讨论

1.4
t SPSS22.0
 $\bar{x} \pm s$ χ^2
% $P<0.05$

2 结果

2.1

$P=0.05$

72.45 ± 16.38 min
 55.84 ± 15.88 min $t=2.820$ $P=0.009$
 217.96 ± 18.05 ml
 162.35 ± 17.59 ml $t=8.546$
 $P=0.009$
 16.22 ± 4.50 d
 10.53 ± 4.41 d $t=3.498$ $P=0.002$

2.2

$P=0.05$

2
3 2
20.00%
0
1 0
2.86% $\chi^2=5.081$ $P=0.024$

2.3

$P=0.05$

参考文献:

- [1] .
[J]. ,2022,37(05):176-177.
- [2] .
[J].
,2021,34(06):70+93.
[3] , , .
[J].
,2021,19(11):1-3.
[4] , , , , .
[J].
,2021,19(01):59-62.
[5] .
[J]. ,2020,19
(05):64-65.
[6] .
[J]. ,2020,18(05):249-250.